
  
 
 

Zápis 
            z 22. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 25. 6. 2020 
 
 
 

Místo konání: realizováno přes MS Teams 
Čas konání: 14:00 – 16:30 
Přítomní:  
Omluveni:   
Neomluveni:  
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis a           

Ing. Bednář, tajemník Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

 
Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z mimořádného zasedání, plnění usnesení 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Schválení Analytických podkladů pro výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za rok 2019 
5. Schválení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2019 
6. Schválení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT pro rok 2020 
7. Schválení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2019 
8. Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních           

programech za ZS 2019/2020 
9. Vyhlášení voleb a schválení harmonogramu voleb do AS VUT a AS FSI 
10. Jmenování členů volební komise a volba předsedy 
11. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
12. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
13. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře a               
tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: doc. Klimeš, Ing. Houfek 
Hlasování: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 2 
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z mimořádného zasedání, plnění           
usnesení 
 
Oproti navrženému programu došlo převedení původního bodu 9 (složení disciplinární komise) na            
další zasedání.  
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 22. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 22  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Kontrola zápisu z mimořádného zasedání. 
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z mimořádného zasedání. 
Hlasování: pro: 22  proti: 0 zdržel se: 2 
 
Plnění usnesení:  
Na minulém zasedání byl schválen zástupce FSI do volební komise pro volby do AS VUT, informace                
byla předána kanceláři AS VUT. 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- FSI si připomene výročí smrti Milady Horákové. 
- Dochází k rozvolňování opatření přijatých v souvislosti s šířením koronaviru. 
- CVIS testuje systém hodnocení akademických pracovníků. 
- Rektor vyzval děkany k předložení návrhů na ocenění. 

 
Prof. Štětina: 
- Proběhlo výjezdní zasedání AS VUT: byl schválen mzdový řád (od 1. 10. dojde k novému               

nastavení tarifů), rektor prezentoval vizi VUT, kvestor senátor seznámil s daty o hospodaření a              
výkonech, byly schváleny rozpočty CEITECu, KaM a CESY, prorektor Grmela přednesl           
prezentaci k VaV a hodnocení dle metodiky 17+. 

RNDr. Popela: 
- AS VUT: vystoupila předsedkyně EK RVŠ, která informovala o vývoji v repre komisi, byly              

vyhlášeny volby. 
- RVŠ: prezentace budou senátorům postupně posílány. 
doc. Roupec: 
- LK RVŠ jednala o návrhu Pirátské strany k novele VŠ zákona, týkajícího se zejména odebírání               

titulů. Stanovisko komise bylo zamítavé. Komise dále projednávala řadu připomínek k novele            
zák. 130. 

Ing. Konečná: 
- Proběhlo výjezdní zasedání SK AS VUT, hlavními tématy byly výjezdy studentů do zahraničí,             

financování studentských projektů a organizací, diskutovalo se o prodloužení vyplácení stipendia           
doktorandům. 

 
 
ad 4) Schválení Analytických podkladů pro výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za             
rok 2019 

 
Byly doplněny projekty, k zásadním změnám oproti předložené verzi nedošlo. 
FK komise projednala dokument na pěti distančních jednáních, kterých se kromě členů komise             
zúčastnili i hosté z ústavů. Byly opraveny formální chyby, byl doplněn úplný přehled vozového parku               
FSI. Z celkového počtu 18 členů FK doporučuje schválení Analytických podkladů 15 členů. 
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Usnesení: AS FSI schvaluje dokument Analytické podklady pro výroční zprávu o hospodaření FSI             
VUT za rok 2019 ve znění ze dne 18. 6. 2020. 
Hlasování: pro: 24  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 5) Schválení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2019 
 
Oproti předložené verzi byly provedeny pouze drobné formální opravy. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za rok 2019 ve znění ze dne 18.                  
6. 2020. 
Hlasování: pro: 24  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 6) Schválení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT pro rok 2020 
 
V dokumentu nedošlo k žádným zásadním změnám, byly provedeny drobné úpravy v oblasti výuky a               
vědeckých výsledků. 
Vzhledem k diskuzi, která proběhla na jednání FK, provedl pan děkan analýzu rozpočtu, se kterou               
senátory ve své prezentaci seznámil. Jednalo se zejména o vývoj prostředků dělených na mzdový              
fond, provoz a motivaci VaV. Dále byli senátoři seznámeni s vývojem celkových mzdových prostředků,              
které mezi roky 2015 - 2019 narostly o 35 %. V další části své prezentace se pan děkan zaměřil na                    
indikátory, podle kterých se za poslední tři roky rozdělují mzdový fond, provozní prostředky a              
motivační složka. V těchto letech došlo k mírné růstu za výuku a k poklesu za aplikační výsledky,                 
ostatní složky zůstávají konstantní. Pro letošní rok se plánuje rozdělení 45 % za výuku, 25 % za                 
publikace a 14 % aplikační výstupy.  
Pokles ÚFI byl způsoben vykazováním větší části publikací na CEITECu. Po provedení nápravy bude              
tato situace řešena v dodatku rozpočtu. 
FK projednávala dokument na třech distančních jednáních, na základě připomínek nebudou ústavům            
započítávány oponentní posudky od externích pracovníků (jsou placeni z fakultních prostředků). Pro            
schválení finální verze se vyslovilo 13 členů FK. 
 
Prof. Spousta uvedl, že pracovníci ÚFI publikace kontrolovali, nebylo jim ale známo, že kontrolu mají               
provést přes IS Apollo, podle jeho názoru chyba není výhradně na straně ústavu.  
Pan děkan podotkl, že vedení FSI se zachovalo korektně, chyba spočívala v tom, že zaměstnanci ÚFI                
vykázali publikace za CEITEC, vedení FSI nebylo známo, že existují publikace ÚFI vztahující se k               
fakultě. 
Prof. Spousta dodal, že pracovníci ÚFI publikace vykazovali tak, jak vykázány být měly, v Apollu je                
však možnost jejich převedení na jinou součást, aniž by o tom ústav byl informován nebo dal souhlas. 
Doc. Katolocký podotkl, že v IS Apollo mohou dělat změny jen osoby k tomu oprávněné a historie                 
každé změny je zaznamenána, včetně toho kdo ji udělal. 
Prof. Štětina upozornil, že chybné vykázání publikací má za následek i chybné hodnocení součástí.              
Proto by měla být v Apollu provedena oprava a mělo by být požádáno o opravu do RVVI. Z Apolla lze                    
také zjistit, který pracovník publikace z ústavu na CEITEC převedl. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje dokument Rozdělení dotace finančních prostředků na FSI VUT pro rok              
2020 ve znění ze dne 18. 6. 2020. 
Hlasování: pro: 23  proti: 0 zdržel se: 1 
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ad 7) Schválení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2019 
 
Doc. Hlinka poděkoval za zaslání připomínek, na jejichž základě došlo k upřesnění jmenného             
seznamu senátorů za SK a popisu aktivit SK, dále byl přidán graf, který ukazuje strukturu článků v                 
časopisech. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Výroční zprávu o činnosti FSI VUT za rok 2019 ve znění ze dne 25. 6.                   
2020. 
Hlasování: pro: 24  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 8) Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských            
studijních programech za ZS 2019/2020 
 
Doc. Fuis obdržel několik komentářů, připomínky formálního charakteru byly zapracovány, další byly            
předány ústavům k vyjádření. Vyjádření ústavů byla do zprávy buď zapracována, nebo byla předána              
studijní komisi. 
Ing. Konečná informovala, že s autory komentářů byly jejich připomínky projednány a studijní komise              
je považuje za vyřízené. 
Na dotaz doc. Návrata, proč jsou v některých tabulkách uvedena jména, když zpráva má být               
anonymní, odpověděl doc. Fuis, že se jedná o nejlépe hodnocené pracovníky ústavů a vedení se               
domnívá, že v tomto případě nemusí zůstat anonymita zachována. Doc. Návrat dále upozornil na část,               
ve které se poukazuje na interní problémy mezi ústavy a vyjádřil názor, že tato záležitost nespadá do                 
hodnocení výuky. Proděkan Bednář odpověděl, že vedení se rozhodlo tuto část ve zprávě ponechat,              
protože se částečně jedná o kritiku průběhu akreditací. 
 
Usnesení: AS FSI projednal Zprávu o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních             
programech za ZS 2019/2020 a nemá další pozměňující připomínky. 
Hlasování: pro: 22  proti: 1 zdržel se: 1 
 
 
ad 9) Vyhlášení voleb a schválení harmonogramu voleb do AS VUT a AS FSI 
 
Doc. Roupec provedl kontrolu harmonogramu, který byl předložen na minulém zasedání, a            
konstatoval, že termíny jsou v pořádku a harmonogram počítá s časovými rezervami. 
Po diskuzi se senátoři rozhodli ponechat u obou volebních dnů čas od 9.00 do 17.00. 
Ing. Ramík navrhl doplnit harmonogram o termín provedení oprav v seznamu voličů a posunout              
termíny zveřejnění seznamu voličů a žádosti o opravy v seznamech voličů. V diskuzi se senátoři               
zamýšleli nad jednotlivými termíny a nad jejich souvislostmi s harmonogramem AS VUT a rozhodli se               
harmonogramu voleb ještě projednat a jeho schvalování přesunout na příští zasedání. 
 
Usnesení: AS FSI vyhlašuje volby do AS FSI pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023 na 3.                  
až 4. listopad 2020. 
Hlasování: pro: 25  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 10) Jmenování členů volební komise a volba předsedy 
 
Usnesení: AS FSI jmenuje volební komisi ve složení: 
Zástupci za AS FSI: doc. Ing. Jan Roupec, Ph.D., doc. Mgr. Petr Vašík, Ph.D., Ing. Pavel Ramík,                 
RNDr. Jiří Dvořák, CSc., doc. Ing. Lubomír Klimeš, Ph.D., Ing. Pavel Loučka, Ing. Jakub Hurník, Bc.                
Lukáš Gregor, Bc. Jaroslav List. 
Zástupci za ústavy: Ing. Pavel Hrabec, Ph.D. (ÚM), doc. Ing. Miroslav Bartošík, Ph.D. (ÚFI), Ing. Petr                
Marcián, Ph.D. (ÚMTMB), Ing. Karel Němec, Ph.D. (ÚMVI), doc. Ing. Jan Brandejs CSc. (ÚK), doc.               
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Ing. Marek Baláš, Ph.D. (EÚ), Ing. Petra Sliwková, Ph.D. (ÚST), Ing. František Bradáč, Ph.D.              
(ÚVSSR), Ing. Tomáš Juřena, Ph.D. (ÚPI), Ing. Kamil Řehák, Ph.D. (ÚADI), Ing. Miroslav Šplíchal,              
Ph.D. (LÚ), Mgr. Ondřej Vévoda (ÚJ), Ing. Jan Komínek, Ph.D. (LPTP). 
Hlasování: pro: 27  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
 
Usnesení: AS FSI jmenuje předsedou volební komise doc. Mgr. Petra Vašíka, Ph.D. 
Hlasování: pro: 26  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 11) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 
ÚADI: 1x asistent, 1x asistent znalostního transferu:  
zástupce doc. Vašík, náhradník doc. Knoflíček 
Hlasování: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 1 
ÚMTMB: 6x asistent:  
zástupce prof. Štětina, náhradník doc. Pantělejev 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 0 
ÚK: 1x manažer/projektová manažerka:  
zástupce doc. Pantělejev, náhradník prof. Štětina 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 0 
ÚK: 10x asistent:  
zástupce Ing. Houfek, náhradník Mgr. Hoderová 
Hlasování: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 1 
Výběrová řízení v červenci: 
zástupce RNDr. Popela, náhradník Ing. Houfek 
Hlasování: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 2 
Výběrová řízení v srpnu: 
zástupce RNDr. Popela, náhradník doc. Blecha 
Hlasování: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 2 
Výběrová řízení v září: 
zástupce doc. Blecha, náhradník doc. Roupec 
Hlasování: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 12) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 
Návrh termínu 23. řádného zasedání je čtvrtek 24. 9. 2020. 
Program: 
- Organizační pokyny k volbám  
- Harmonogram voleb 
- Složení Disciplinární komise 

 
Hlasování: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 1 
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ad 13) Různé 
 
Doc. Návrat se podělil se senátory se zkušenostmi z distančního zkoušení a s odhalenými pokusy               
studentů o podvodné jednání. Se svými postřehy a názory se přidali další senátoři a zamýšleli se nad                 
způsoby kontrol při zkoušení i nad možností disciplinárních postihů.  
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Ing. Petra Kosová   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
zapsala: Brigita Rohovská 
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